
Vodní nádrž Pilská byla vybudována v letech 1849–1853 na Pilském potoce. 
Napouštění začalo v únoru 1854; v červnu téhož roku ho však ukončilo protržení 

hráze s katastrofickými následky pro obec Bohutín. Od té doby byla realizována řada 
rekonstrukcí. V současné době je zdrojem pitné vody pro Příbram. 
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Zápis z Rady obce č. 47/01/25 (15. 1. 2025)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
Informace: RO projednala usnesení z jednání sněmu DSO Horní Berounka, povodí Klabavy ze dne 13. 12. 2024.

II. Projednáno
1.   Smlouva o zřízení věcného břemene 

– ČEZ Distribuce, a.s.
RO projednala návrh Smlouvy o zřízení věcného břemene 
– služebnosti se společností ČEZ Distribuce, a.s. Předmě-
tem smlouvy je realizace přípojky elektrické energie pro 
zahrádky za hřištěm.
RO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene 
– služebnosti č. IV-12-0022657/VB/001.

2.  Dodatek č. 8 – Rumpold – R Rokycany s.r.o. 
RO projednala návrh Dodatku č. 8 ke smlouvě o posky-
tování služeb v oblasti nakládání s odpady. Předmětem 
dodatku je úprava cen za likvidaci odpadu (svoz komunál-
ního odpadu, vývoz velkoobjemových kontejnerů).
RO schvaluje Dodatek č. 8 v úplném znění ke Smlouvě 
o poskytování služeb v oblasti nakládání s odpady se 
společností Rumpold – R Rokycany s.r.o.

3.  Smlouva o umístění a provozování kontejnerů 
pro sběr oděvů a textilu – TextilEco a.s. 
RO projednala návrh Smlouvy o umístění a provozování kon-
tejnerů pro sběr oděvů a textilu se společností TextilEco a.s. 
Společnost má v obci umístěny tři kontejnery na sběr textilu.
RO schvaluje Smlouvu o umístění a provozování 
kontejnerů pro sběr oděvů a textilu se společností 
TextilEco a.s.

4.  Smlouva o souběžném užívání – MO ČR
RO projednala návrh Smlouvy o souběžném užívání s Mi-
nisterstvem obrany ČR za účelem pořádání výcviku střel-
by Obecní policie Strašice na střelnici v Plzni. Střelnice 
bude pro potřeby obecní policie poskytnuta bezúplatně.
RO schvaluje Smlouvu o souběžném užívání č. 6440-
MVP6-2024-013.

5.  Umístění doručovacího boxu GLS
RO projednala nabídku na umístění doručovacího boxu 
společnosti GLS. Box bude v provozu na základě solární 
energie (není třeba zřizovat přípojku elektřiny).
RO schvaluje umístění doručovacího boxu 
společnosti GLS. 

6.  Žádost o pronájem sálu – E. Rozhoňová
RO projednala žádost o pronájem malého sálu ve Spole-
čenském domě Strašice dne 19.4.2025.
RO schvaluje pronájem sálu dle žádosti č.j. 20/25 
za cenu dle platného ceníku..

7.  Cenová nabídka – Umělecké truhlářství 
Svoboda s.r.o.
RO projednala cenovou nabídku společnosti Umělecké truh-
lářství Svoboda s.r.o. ohledně repase oken v Muzeu Střed-
ních Brd. Cena za repasi 1 okna činí 48 tis. Kč bez DPH.
RO neschvaluje cenovou nabídku společnosti 
Umělecké truhlářství Svoboda s.r.o. 

8.  Zpráva ze zasedání Bytové komise
RO projednala Zprávu z jednání Bytové komise ze dne 
8.1.2025. Komise doporučila schválit výměnu bytu 4+1 
v č.p. 596 mezi Ing. Frajtem a paní Melicharovou za byt 
2+1 v č.p. 467. Komise rovněž doporučila přidělit byt 1+1 
v č.p. 495 paní Z. Hrubantové. Komise dále doporučila 
výměnu bytů 2+1 v č.p. 488 a 2+1 v č.p. 436 za byt 3+1 
v č.p. 459 pro L. Stehlíkovou a pana Basla. Podmínkou je 
vrácení obou menších bytů. 
RO bere na vědomí Zprávu z jednání Bytové 
komise ze dne 8.1.2025. RO schvaluje přidělení 
bytů dle doporučení Bytové komise ze dne 8.1.2025 
za uvedených podmínek Bytové komise ze dne 
8.1.2025.

9.  Zápisy z jednání Komise pro občanské 
záležitosti
RO projednala zápisy z jednání Komise pro občanské zá-
ležitosti ze dne 27.11.2024 a 19.12.2024. Komise na svém 
posledním jednání vyhodnotila činnost za rok 2024. Bylo 
přivítáno 14 občánků, blahopřání bylo předáno 153 spo-
luobčanů, proběhlo tradiční setkání seniorů. Členky komi-
se se rovněž zabývaly sociálním poradenstvím.
RO bere na vědomí Zápisy z jednání Komise pro 
občanské záležitosti ze dne 27.11.2024 a 19.12.2024. 

10.  Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce
RO projednala Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce ze 
dne 11.12.2024. Komise na svém jednání stanovila prio-
rity, které by měly být zahrnuty do rozpočtu obce na rok 
2025. Zápis bude zveřejněn na webu obce.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
rozvoj obce ze dne 11.12.2024.
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Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc prosinec 2024 a leden 2025

Za tyto měsíc řešila OPS tyto přestupky:

Doprava: 25× – přestupek řešeno 
v příkazním řízení (rychlost, 
zákazové značky, Chko)

10× – oznámení odboru 
dopravy – 3× zjištěná vozidla 
s ukončenou životností

1× – nezastavení na signál, 
způsobení dopravní nehody 
a ujetí od DN

Veřejný pořádek: 4× přestupek

Občanské soužití: 1× přestupek

Proti majetku: 4× přestupek

OZV č.2/2012: 2× přestupek

OZV č.4/2024 1× přestupek

OZV č.2/2017 (odpady): 3× přestupek

Nález věci:
1× jízdní kolo, klíče, mobilní 
telefon

Ověřování pobytu, pověsti: 14×

Řešení stížnosti občanů: 2×

Součinnost s PČR OO Hrádek: 7×

Vážení občané, 
V únorovém výtisku měsíčníku 
Barňák bych Vás chtěl seznámit 
s událostmi za uplynulé 2 měsíce 
z pohledu Obecní Policie Strašice.

Veřejný pořádek 
Odkládání domovního odpadu mimo vyhrazená místa 
(kontejnery), který není vytříděn ve všech sídlištích. Okolo 
kontejnerů velkoobjemové krabice, plasty .V sídlišti za OÚ 
mezi domy 463 - 464 vyhozený psací stůl. Toto jsou ukáz-
ky, jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému 
pořádku o odpadech a kazí tak vzhled obce. 
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Proběhly oslavy Silvestra a Nového roku 2025. Až na pár 
výjimek proběhlo vše bez problémů a bez zranění od py-
rotechniky. Občany jsme žádali, aby při manipulaci s py-
rotechnickými prostředky dodržovali zásady bezpečnos-
ti, místa pro používání a neohrožovali zdraví své, jiných 
osob, zvířat a majetku. Povinnost každého je úklid, tedy 
likvidace použitých pyrotechnických prostředků do sběr-
ných odpadních nádob a nenechat na volném prostran-
ství, protože by se dopouštěli přestupku proti veřejnému 
pořádku a to zanedbání povinnosti úklidu, nebo znečiště-
ní veřejného prostranství. Části vyhořelé pyrotechniky se 
bohužel ještě 8. ledna nacházely na veřejném prostran-
ství i když většina byla uklizena. Zase šlo jen o výjimky, 
kterým úklid nic neříká – konkrétně na bývalém nástupišti 
v kasárnách a v sídlištích u popelnic
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Doprava
Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komunika-
cích a ohrožování dalších účastníků silničního provozu, 
Vám připomínáme, že musí mít řidiči na vozidlech zimní 
pneumatiky s dostatečným dezénem alespoň 4mm na vo-
zidlech u aut do 3500 Kg. U větších aut 6mm, u motocy-
klů 1.6mm. Počasí je v této době proměnlivé (mráz, sníh, 
obleva). Řidiči musí ráno oškrábat okna, aby dobře viděli 
a měli rozhled v celém zorném poli. Denně vidíme tzv. 
tankisty, kdy očistí pouze na předním oknu průzor 
a vydají se se na cestu do silničního provozu.

V tomto období jsou převážně rána s častými mlhami 
a špatná viditelnost. Zvěř migruje přes komunikace a do-
chází často ke kolizím - za tyto měsíce byly již 2 srážky se 
zvěří. Proto je zapotřebí rychlost snížit a přizpůsobit tak 
povaze stavu komunikací !!!

Další problém u některých řidičů je, že neví, kdy zapnout 
mlhová světla přední, či zadní. Hodně řidičů jenom za-
pnou denní svícení, ale neuvědomují si, že zadní část 
vozidla nesvítí. !!!

Postup úřadu při odstraňování autovraků
Obecní úřad přijímá od Obecní policie hlášení o opuště-
ných autovracích, které se nachází na nebo mimo pozem-
ní komunikaci.

V případě, že vozidlo má registrační značky, je prvním 
krokem zjištění majitele. V opačném případě může být vo-
zidlo odtáhnuto na vyhrazené parkoviště, kde zjišťujeme 
VIN a následně majitele.

Výzva k odstranění vozidla se vyvěšuje na úřední desce 
obce, umístí se na opuštěné vozidlo a rovněž se zasílá 
majiteli. V případě, že na výzvu nereaguje, je vozidlo od-
taženo na vyhrazené parkoviště s náklady na parkovné 

100 Kč + DPH za den. Tady vozidlo stojí nejdéle měsíc 
a po marném uplynutí této lhůty se stává autovrakem a je 
na náklady obce předáno k ekologické likvidaci. 

Máme zkušenosti, že 50 % takových vozidel má ve skuteč-
nosti jiného majitele, než je uvedeno v registru motorových 
vozidel. Jsou to většinou vozidla prodaná takzvaně „na uli-
ci“. Tito prodejci si však zřejmě neuvědomují, že pokud 
neprovedou na odboru dopravy převod auta na nové-
ho majitele, jsou to pořád oni, po kom bude následně 
vyžadováno odstranění autovraku a úhrada nákladů 
spojených s jeho odstraněním. Tyto náklady se mohou 
vyšplhat až do výšky 10.000 Kč. V případě nezaplacení ná-
kladů je částka vymáhána exekučním řízením. 

Cyklisté a chodci
Cyklisté – při zhoršené viditelnosti musíte být osvětlené, 
jak vpředu, tak vzadu a použít reflexní prvky.

Chodci – za soumraku a v nočních hodinách používat re-
flexní prvky, které ochrání před střetem s vozidly.

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme bez-
platnou registraci jízdních kol a elektrokol. K registraci 
jízdního kola a elektrokola je zapotřebí OP, včetně dokla-
dů o jeho nabytí, u dětí mladší 15 let přítomnost z rodičů 
(Info-371 585 731). Tato služba pro občany je zdarma.

Trestná činnost
V jednom případu došlo k přestupku proti majetku a to 
poškození skla vstupních dveří domu Strašice 443 ne-
známým pachatelem. Škoda vznikla obci Strašice ve výši 
5000 Kč. K dalšímu přestupku došlo a to krádeží 3ks od-
padových košů na návsi, kde opět škoda vznikla obci Stra-
šice ve výši 9500 Kč.

Ing. Frajt Luboš, Velitel obecní policie Strašice
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc leden

Tříkrálová sbírka na naší škole
V pondělí dne 6. ledna, první školní den no-
vého roku, jsme se jako již každoročně připo-
jili k dobročinné Tříkrálové sbírce. Tříkrálová 
sbírka je tradiční charitativní akce pořádaná 
Charitou České republiky. Koledníci převlečení 
za Tři krále chodí od domu k domu, zpívají ko-
ledy a vybírají finanční příspěvky pro potřebné.
Také žáci 5. A se již tradičně oblékli do roztomilých rob 
králů a na hlavy si nasadili královské koruny. V doprovodu 
paní asistentky a třídní učitelky obešli strašickou mateřin-
ku a obecní úřad. Ve školce vyprávěli dětem o tradicích 
a významu svátku Tří králů a společně pak zazpívali zná-
mé koledy. Zároveň sbírali do kasičky příspěvky od štěd-
rých dárců. Ani kolemjdoucím nebyl průvod králů lhostejný 
a také velkoryse přispívali do sbírky.

Je důležité věnovat se dobročinným akcím a podporovat 
a vzdělávat v nich děti již od útlého věku. Takovéto aktivi-
ty rozvíjejí empatii, sociální cítění a odpovědnost u našich 
žáků. Učí je, že i malý příspěvek může udělat velký rozdíl 
a pomoci těm, kteří to potřebují.

Rádi bychom poděkovali všem, kteří přispěli svými dary 
a podpořili Tříkrálovou sbírku. Díky vaší štědrosti můžeme 
společně pomáhat a šířit radost a naději tam, kde je to 
nejvíce potřeba.

Bc. Adéla Veselá

Divadlo Alfa v Plzni pro třídu 3.A
Žáci 3.A si první školní den po vánočních prázdninách 
zpestřili představením „Pádístepí – náčelník Bizonů“, kte-
ré se uskutečnilo v Divadle ALFA v Plzni. Žáci si maňásko-
vé představení velmi užili a fandili Pádístepímu při překo-
návání překážek, které mu byly nastraženy při naplňování 
jeho poslání.

Lenka Vaindlová

Program „Skutečně zdravá škola“
Naše škola se v letošním školním roce zapo-
jila do programu „Skutečně zdravá škola“, 
jehož cílem je vytvořit inspirativní prostředí 
pro vzdělávání k trvale udržitelnému životu.
Tento program nabízí jedinečný přístup, kte-
rý propojuje zdraví lidí, společnosti a planety 
a který podporuje udržitelné stravování a od-
povědný přístup k životnímu stylu.

Naše vize zní: Jídlo jako klíč k budoucnosti. Škola se 
v rámci tohoto programu zaměří na poskytování chutné-
ho, zdravého a kvalitního jídla, které je připravované z čer-
stvých a lokálních surovin. Děti budou mít příležitost získat 
povědomí o tom, odkud jejich jídlo pochází, jak se pěstuje 
a vyrábí a jaký vliv má strava na zdraví i životní prostředí. 
Součástí vzdělávání je i důraz na pochopení vztahů mezi 
tím, co jíme, a světem, ve kterém žijeme.

Naším cílem je, aby děti nejen jedly zdravě, ale také po-
chopily širší kontext – jak jídlo ovlivňuje náš svět a co mů-
žeme udělat pro jeho udržitelnost. Chceme jim předat do-
vednosti a znalosti, které je připraví na budoucnost.

Program „Skutečně zdravá škola“ staví na principech udr-
žitelnosti a integruje je do každodenního života. Škola se 
stane místem, kde se budou žáci i učitelé učit a získávat 
zkušenosti potřebné pro odpovědný přístup k ekologic-
kým, ekonomickým i sociálním aspektům života.

Díky programu bude škola nabízet zdravé a udržitelné 
stravování založené na kvalitních a lokálních surovinách. 
Bude vzdělávat žáky o původu potravin a principech udr-
žitelnosti. Propojovat téma jídla s výukou napříč vzděláva-
cími oblastmi. Přispívat k naplňování cílů Zelené dohody 
pro Evropu prostřednictvím podpory strategie „Od země-
dělce ke spotřebiteli“ (Farm to Fork).

Tříkrálová sbírka
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Cesta ke změně začíná ve školách. Globální výzvy, jako 
je např. klimatická krize, vyžadují transformaci způsobu, 
jakým myslíme a jednáme. Základní škola Karla Vokáče 
ve Strašicích se chce stát součástí této změny a vybavit 
své žáky dovednostmi, hodnotami a postoji, které pove-
dou k udržitelnější společnosti. Zapojením do programu 
„Skutečně zdravá škola“ potvrzuje svůj závazek tvořit 
zdravější a udržitelnější budoucnost – nejen pro své žáky, 
ale i pro celou komunitu.

Bc. Tereza Mračková

„Přespávačka“ žáků 7. B ve škole
Ve středu 7. ledna jsme uskutečnili dlouho 
očekávanou a plánovanou akci, při níž mají 
žáci možnost „zažít“ školu i jiným než obvyk-
lým způsobem při každodenní výuce. Návrh 
přespání ve škole vzešel od žáků 7. B již v prů-
běhu podzimních měsíců a akce se stala netr-
pělivě očekávanou událostí. 
Po večeři, kterou si žáci sami připravovali ve cvičné ku-
chyni, byl prostor pro hraní společenských i dalších her 
a nutno říct, že všichni tento čas beze zbytku využili.

Pro samotný nocleh jsme využili prostory žákovské herny, 
kde si žáci ustlali ve spacácích na donesených matracích 
a karimatkách. Časně ráno nastal úklid a brzká snídaně, 
tak aby bylo vše včas připravené a uklizené před začát-
kem dalšího školního dne. 

Závěrem se sluší poděkovat paní asistentce Janě Fette-
rové, která se o zdárný průběh nočního setkání třídy 7. B 
přičinila výrazným způsobem. 

Mgr. Petr Šilhánek

Exkurze 9. tříd do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR
V pátek dne 10. ledna se nejstarší žáci z de-
vátých ročníků vydali do naší stověžaté ma-
tičky Prahy. Více jak čtyřicet kluků a holek se 
zúčastnilo exkurze do Poslanecké sněmov-
ny Parlamentu České republiky, která sídlí 
na Malé Straně ve Sněmovní ulici.
V rámci této zajímavé akce si žáci sami individuálně mu-
seli zajistit jízdenku do Prahy a vyhledat si, za jakých pod-
mínek se mohou pohybovat pražskou integrovanou do-
pravou, což byla pro některé docela náročná “challenge“, 
kterou ale nakonec všichni zvládli.

Když jsme vystoupili z tramvaje na Malostranském ná-
městí, dýchlo na nás historické kouzlo naší malebné Pra-
hy. Do Sněmovní ulice to bylo jen pár kroků a tam už jsme 
se rozdělili na dvě skupiny a postupně absolvovali velice 
zajímavou prohlídku prostor, kde se jen tak běžně nedo-
stanete.

Po pečlivých bezpečnostních prohlídkách čekal na obě 
skupiny ministr vnitra pan Mgr. Vít Rakušan, který nás pro-
storami obrovské a noblesní budovy prováděl. I jeho vy-
stupování bylo noblesní, podrobně nám vysvětloval, jakým 
způsobem to v těchto důležitých místech funguje, zdvořile 

Program „Skutečně zdravá škola“
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na nás čekal ve spletitých chodbách a upřímně odpovídal 
na zvídavé dotazy patnáctiletých slečen a mladých mužů. 
Nezalekl se ani foto a video dokumentace a byl dokonce 
velmi vtipný.

Skupina, která právě neměla prohlídku, poznávala nej-
krásnější a turisty nejnavštěvovanější místa Prahy, jako 
jsou Karlův most, Staroměstské a Václavské náměstí 
a přilehlé úzké uličky, pro pražské centrum tak typické.

Cesta vlakem sloužila ke sdělování dojmů a zážitků, 
na které byl tento den opravdu bohatý.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Okresní kolo dějepisné olympiády
Ve středu dne 15. ledna proběhlo v rokycan-
ském gymnáziu okresní kolo dějepisné olym-
piády, kterého se za naši školu zúčastnili 
tři žáci 9. ročníku: Adam Jícha, Karel Krofta 
a Vallery Šlechtová.

Tematické zaměření již 54. ročníku olympiády bylo 
„Ve středu zájmu člověk aneb Péče o duši a tělo od osví-
cenství po španělskou chřipku (1740-1920).” V četné kon-
kurenci žáků z celého okresu se naši žáci umístili v polo-
vině výsledkové listiny. Nejlépe se dařilo Adamu Jíchovi. 
Soutěž byla zaměřena především na práci s různými in-
formačními zdroji a na vyhledávání informací z dobových 
textů, což nebylo snadné.

Děkuji žákům za reprezentaci školy.

Mgr. Marcela Paulová

Konverzační soutěž v anglickém jazyce
Porovnávat dovednosti a schopnosti aktivně 
komunikovat a reagovat při konverzaci v cizím 
jazyce je vždy poměrně náročné, přesto jsme, 
jako již tradičně, byly svědkyněmi a hodnoti-
telkami školního kola konverzace v jazyce an-
glickém a tuto nesnadnou úlohu jsme nako-
nec s kolegyní zvládly.
Ve dvou kategoriích se letos sešlo dvanáct dívek a pět 
odvážných chlapců. V úvodu se soutěžící snažili popa-
sovat s poslechovou částí, která čítala dvě zajímavá cvi-
čení, a také s částí, jejíž hlavním úkolem je porozumět 
čtenému textu.

Exkurze do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR

Účastníci školního kola konverzační soutěže v AJ



Únor 2025 – ROČNÍK XXXII strana 9

Potom už žáci přicházeli jednotlivě ke “komunikativnímu 
stolečku“, kde proběhlo úvodní rozmluvení o své osobě 
a následně konverzace v oblasti vybraného tématu, který-
mi byly například – bydlení, rodina, životní prostředí, ven-
kov, nakupování, lékař, stravování a další okruhy z běžné-
ho života.

Rozhodování o školním anglickém králi a královně nebylo 
lehké, ale přece jen se někteří z účastníků projevili oprav-
du výrazně. Dětem děkujeme za předvedené výkony 
a těm nejlepším držíme pěsti v okresním kole.

Výsledky:
Kategorie VGI. – 6. - 7. ročníky
1. místo: Lucie Tycová, 2. místo: Lucie Hlavatá, 
3. místo: Dominik Dirner

Kategorie VGII. – 8. - 9. ročníky
1. místo: Matouš Maxa, 2. místo: Martin Kocábek 
a Marie Honsová, 3. místo: Julie Voříšková a Ellen 
Cíglerová

Mgr. Pavla Hrazdilová

Florbalový úspěch dívek z prvního stupně 
v krajském finále
V průběhu prosince se podařilo dívkám z prv-
ního stupně ovládnout bez jediného zaváhání 
okresní turnaj v Rokycanech a zaslouženě se 
tak probojovaly do krajského finále, které pro-
běhlo v Plzni dne 21. ledna.

Krajský turnaj se konal ve florbalové hale Slavie Plzeň 
na Borech. Celkem se prestižního klání zúčastnilo šest 
škol, systém turnaje byl každý s každým.

Z celkového počtu 5 zápasů naše holky jednou zvítězily, 
jednou remizovaly, dvakrát prohrály těsně o jednu bran-
ku a s vítězným týmem prohrály rozdílem třídy. Škoda, že 
se ve vyrovnaných zápasech sportovní štěstí přiklonilo 
na stranu soupeřů, každopádně dívky nás výborně re-
prezentovaly a staly se pátým nejlepším týmem v Pl-
zeňském kraji!

Moc jim děkuji za úspěšnou reprezentaci naší školy a vě-
řím, že získané zkušenosti z těchto turnajů přenesou 
do soutěží na druhém stupni.

Naši školu reprezentovaly tyto florbalistky: Laura 
Havlová, Lada Vavřinová, Verča Prokůpková, Eliška 
Němcová, Viktorie Laho, Iveta Andělová, Lucka Hala-
mová a Nela Kovařičová. 

Mgr. Jiří Monhart

A už jdeme do finále!
Pomalými kroky se blíží termín podání přihlá-
šek na střední školu, kde vyplněné pořadí je 
důležité a nelze ho měnit. Střední školy do 31. 
ledna 2025 uveřejní na svých webových strán-
kách kritéria k přijetí. 

Máme vybrané tři možnosti - střední školy + obory, máme 
zjištěno z webových stránek dané střední školy, co poža-
duje k přihlášce - lékařské potvrzení?, portfolio (úspěchy, 
zájmy, dobročinná činnost, diplomy, umístění v olympiá-
dách, nadání? Doporučení ŠPZ -pokud jsem klientem pe-
dagogicko-psychologické poradny?

Vím, že přes DIPSY je to nejvýhodnější! Rodiče si pře-
kontrolují vypsaný e-mail, zda je správný, a přes identitu 
občana či bankovní identitu budou umět přihlášení. Tak se 
těším na 1. února 2025, vše s rodiči zvládnu.

Přihlášky se mohou podávat od 1. února do 20. února 
2025. Jsem deváťák na strašické základce, vše k této 
záležitosti vím, informace jsem řádně obdržel. Docházím 
na přípravu na přijímací zkoušky, posílám pravidelně za-
danou práci. Vložím co nejvíce energie do výuky českého 
jazyka a matematiky, abych pro svůj cíl - přijetí na SŠ - 
udělal co nejvíc! Pak si mohu s klidným svědomím říci, že 
celé toto nadcházející období šťastně zvládnu!

Tvoji učitelé Ti drží palce, ať 11. a 14. dubna 2025 uspěješ 
na jednotných přijímacích zkouškách! 

Odkaz: https://www.to-das.cz/dipsy-cermat-prihlase-
ni-a-navod-k-podani-prihlasky-na-ss/

Mgr. Věra Peterková, výchovná poradkyně školy

Krajské finále dívek 1. stupně ve florbalu
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Pohádkové období ve školce
Jen co dozněly vánoční koledy, dojedlo se všechno cukroví, shlédly televizní pohádky a utichly 
bujaré oslavy k příchodu Nového roku, sešli jsme se opět zpátky v naší mateřince.

A to bylo vyprávění o Ježíškovi, zážitků, dárečků a splně-
ných přání a taky šťastných očí, které prahnou po dalších 
přátelstvích a školních objevováních. A protože bylo právě 
6. ledna, přišla k nám vzácná návštěva ze ZŠ Karla Vo-
káče. Školáci pod odborným vedením paní učitelky přišli 
zazpívat známou koledu, popřát hodně štěstí a zároveň 
nás upozornit, že ne všichni lidé se mají dobře a že právě 
jim poputují všechny vybrané koruny z Tříkrálové sbírky. 
A my jsme tak mohli uskutečnit dobrý skutek hned začát-
kem roku a do kasičky něco přihodili.

Naši nejstarší předškoláci se seznámili s knihou Tajemství 
sněhových vloček, jejímž autorem je místní pan spisovatel 
a ilustrátor VHRSTI. Jeho nástěnnou ilustraci mohly děti 
shlédnout i v oddělení pro mládež v místní knihovně. Ne-
tradiční den děti prožily, když je navštívila fenka zlatého 
retrívra Viky. Ta je jednou z hlavních hrdinek knihy Dobro-
družství slečny růžové. Děti poznávaly, co znamená slovo 
canisterapie, jak pes může pomáhat nemocným lidem. 
Společně s Viky si pak ještě užily několik her i společnou 
procházku po okolí školky. 

V Koťátkách se objevilo kufříkové divadlo s pohádkou 
o neposlušném chlapečkovi Budulínkovi. Děti naslouchaly 
jako pěny klasickému pohádkovému příběhu, radily Bu-
dulínkovi ve vypjatých situacích, ochutnávaly, třídily, hrály 
si s různými luštěninami, poznávaly lesní zvířátka a ani 
na hudební nástroje se nezapomnělo.

V Beruškách se po prozkoumání všech království Tří krá-
lů rozhodli vydat na další dobrodružství- tentokrát rovnou 
do pohádky. A ne ledajaké, zamířili rovnou do té O dva-

nácti měsíčkách. Zkoušeli různé dopravní prostředky, do-
konce i trochu čarovali, až se nakonec v chaloupce, kde 
bydlí macecha s Holenou a Maruškou, ocitli. Děti zjistily, 
že to tady Maruška asi nebude mít moc jednoduché a po-
máhaly jí alespoň s domácími pracemi.

Do konce měsíce ledna proběhlo ještě několik akcí, o kterých vás budeme 
informovat v příštím čísle:
►  V pondělí dne 27. ledna proběhlo v rokycanském gymnáziu okresní kolo Olympiády 

z českého jazyka, naši školu reprezentovali deváťáci Marie Honsová a Adam Jícha.

►  V úterý dne 28. ledna se na škole konaly pro zájemce z devátých tříd „Přijímací 
zkoušky nanečisto“, které celostátně připravila organizace Cermat.

Psí dáma Viky ve Sluníčkách
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Začátkem ledna se děti ze třídy Kytiček společně se třemi 
králi vydali na cestu do Betléma. A sotva se tak rozloučily 
s čarovnými svátky, už je čekalo další putování. Tentokrát 
jejich cesta nevedla pouští, ale lesem, až k samotné Bou-
dě budce. Našly ji v lese úplně opuštěnou, ale určitě ne 
na dlouho. Postupně se do ní nastěhuje mnoho zvířecích 
obyvatel, které děti tak budou zároveň poznávat a hrát si 
na ně.

Zimní období je v naší školce plné pohádek a ty děti nejen 
baví, rozvíjejí jejich fantazii a představivost, ale také je učí 
důležitým hodnotám, pomáhají jim řešit problémy, rozpo-
znávat dobro od zla a připravují je tak na budoucí, snad 
pohádkový, život.

Bc. Jana Kuncová

Berušky na vycházce Naši nejmenší

V liščí noře

Návštěva tří králů
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UPOZORNĚNÍ
Upozorňujeme, že poplatek za psa dle platné 
obecně závazné vyhlášky je nutno uhradit nej-
později do 31. 3. 2025 v pokladně Obecního úřa-
du Strašice. Poplatek ze psa chovaného v rodin-
ném domě nebo na zahradě u rodinného domu je 
100 Kč/rok. Poplatek za psa chovaného v byto-
vém domě je 800 Kč/rok. Pokud občané chovají 
více psů, výše poplatku se řídí platnou vyhláškou.

Dále upozorňujeme, že do 31. 3. 2025 je nutno 
rovněž uhradit poplatek za užívanou zahrádku. 
Usnesením Rady obce Strašice bylo pachtovné 
pro rok 2025 stanoveno na částku 4 Kč/m2. Uži-
vatelé zahrádek se musí dostavit k podpisu nové 
smlouvy.

Poplatek za svoz komunálního odpadu ve výši 
800 Kč/osobu je třeba uhradit do 30. 6. 2025. Po-
kud jste ve složité finanční situaci, rozložte platbu 
za členy domácnosti do jednotlivých měsíců (vždy 
musí být uhrazen poplatek v plné výši), abyste pře-
dešli případnému zdvojnásobení poplatku.

V případě, že máte na poplatky nastavené trvalé 
příkazy, tak si je, prosím, upravte dle nových sku-
tečností.

Mgr. Tomáš Svoboda, Tajemník OÚ Strašice

Místní knihovna Strašice
Od 1. 2. 2025 dochází ke změně výpůjční doby
Pondělí:
8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00

Úterý
8.00 – 12.00 

Středa
13.00 – 17.00

Čtvrtek
8.00 – 12.00
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V letošním roce se v Rokycanech a okolí podařilo tříkrálovým 
skupinkám vykoledovat do 60 pokladniček celkem 261 300 Kč. 

Děkujeme za Vaši pomoc všem potřebným! 

 
Nezastihli vás koledníci doma? Nevadí.  
Do Tříkrálové sbírky 2025 můžete stále přispět: 

• Sbírkový účet: 66008822/0800 
• VS:  777930038 
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Bezděkov                           2 050,- Raková    6 458,- 

                       
 

      
 

Borek                                  2 650,- Rokycany                     53 178,- 

Břasy                     3 940,- Skořice                                2 668,- 

Dobřív                                 1 820,- Strašice      14 576,-   

Ejpovice                            37 010,-    Stupno                        14 833,-   

Kamenný Újezd               25 183,- Svojkovice                        4 200,-   

Klabava 6 912,- Těškov                                  1 999,- 

Kříše       12 597,- Veselá       8 459,-   

Litohlavy                             8 281,- Volduchy    10 569,-   

Mirošov                             20 609,- Vranovice3 073,-   

Osek                      8 029,- 
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ROK 2024 U STRAŠICKÝCH HASIČŮ…
V uplynulém roce zasahovala naše jednotka 
SDH Strašice celkem u 74 událostí na území 
obce Strašice a v CHKO Brdy nebo v Přírod-
ním parku Trhoň. Hasiči vyjížděli k událostem 
také do sousedních obcí Dobřív a Cheznovice 
nebo na požár průmyslového areálu v Hrádku 
u Rokycan.
Jako členové výjezdové jednotky jsme zasahovali u po-
žárů, při technické pomoci, úniku nebezpečných látek. 
Podíleli jsme se na poskytování první pomoci a pomáhali 
u mnoha dalších událostí. Samozřejmostí byla také naše 
aktivní spolupráce se složkami IZS.

Řešili jsme mnoho požárů odpadu, budov, ale i lesního po-
rostu či polní požár. Naši hasiči byli povoláni k odstranění 
popadaných stromů, které blokovaly průjezdnost komuni-
kací či k odčerpání zatopených prostor a k řešení násled-
ků živelních pohrom. Velké procento zásahů v roce 2024 
tvořilo odstranění bodavého hmyzu. Vyjížděli jsme k zá-
chraně osob a zvířat, záchraně života za pomoci AED, 
tedy „automatického externího defibrilátoru“ a ke spolu-
práci se ZZS při transportu zraněných osob. Také jsme 
zajišťovali přistání vrtulníku LZS. Řešili jsme i úniky ne-
bezpečných látek, přerušené plynové vedení či záchranu 
osob z uzavřených prostor. Dále jsme například prováděli 
záchranu kotěte, které uvízlo na stromě.

V průběhu roku jsme prováděli technickou pomoc pro 
obec Strašice. Konkrétně činnosti jako jsou čištění komu-
nikací, odstranění nebezpečných stromů, čištění kanaliza-
ce a vodních propustků, dovoz vody pro technologie, zalé-
vání veřejné zeleně či odstranění hnízd bodavého hmyzu. 

Další nedílnou součástí byl výcvik jednotky a odborná pří-
prava hasičů. Například jsme se zúčastnili s terénní čtyř-
kolku taktického cvičení při zásahu na lesní požár velkého 
rozsahu. Dále jsme absolvovali výcvik na požáry budov 
a lesní požáry, či jsme se školili v poskytování první po-
moci. Taktéž probíhala údržba hasičské zbrojnice, údržba 
vozového parku a vybavení jednotky. 

 Dalším odborným výcvikem procházeli velitelé, nositelé 
dýchací techniky, obsluha motorových pil či řidiči (strojní-
ci). V neposlední řadě probíhal výcvik a zaškolení s UTV 
čtyřkolkou a ovládání jejího hasicího modulu. 

Mimo zásahovou činnost jsme zajišťovali organizaci par-
koviště na akci „Bahna 2024“. Pořádali jsme akci „Pálení 
čarodějnic“ u hasičské zbrojnice s doprovodným progra-
mem, pěnovou show pro děti na koupališti během „Stra-
šického posvícení“. Proběhlo slavnostní předání terénní 
UTV čtyřkolky, při které bylo představeno veřejnosti mno-
ho ukázek z hasičské činnosti, zaměřené na její využití. 
Diváci shlédli dynamické ukázky hašení lesního požáru 
a záchrany zraněného turisty za pomoci čtyřkolky či jejích 
jízdních vlastností. 
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S naší technikou jsme se zúčastnili mnoha hasičských 
akcí na Rokycansku, kde jsme reprezentovali naši jed-
notku. Například při výročí založení SDH v obcích Břasy 
a Cheznovice nebo při akci „Den s IZS“ v Litohlavech. 

Hlavní událostí roku 2024 bylo pořízení terénní UTV čtyř-
kolky s hasicím modulem, která značně zefektivní naší 
zásahovou činnost při hašení lesních požárů, transpor-
tu zraněných osob, pátrání po pohřešovaných osobách 
a při ostatních činnostech, kde bude potřeba její nasaze-
ní. A to nejen ve Strašicích či Brdech, ale i na vyžádání 
kdekoliv jinde. 

Za pořízení zásahové čtyřkolky a maximální podporu vý-
jezdové jednotky děkujeme obci Strašice.

Také bychom rádi poděkovali všem ostatním za spoluprá-
ci v uplynulém roce. Především našim členům za jejich 
práci a nasazení. A samozřejmě rodinám a blízkým za je-
jich pochopení pro naši hasičskou činnost.
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Weihnachtsgruß des Bürgermeisters 
(Vánoční pozdrav starosty)

Překlad a úvodní poznámka Ing. František Nerad – člen komise partnerství 
(fotografie z lednového čísla Mitteilungsblatt)

Už 12.12. 2024 bylo možné si stáhnout z webu Markt Hohenfelsu lednové číslo bulletinu Mitteilungsblatt. 
Ještě pozoruhodnější na tom bylo, že už v něm byly fotografie z jejich Weihnachtsmarktu (vánočního trhu), 
který se uskutečnil 8. 12. 2024 a který navštívila skupina asi 53 občanů ze Strašic. Ve Strašicích vyšel 
Barňák sice 11. 12. 2024, ale jeho prosincové číslo. Inu máme se ještě co učit a zřejmě tam funguje lépe 
obecní web. Jako každý rok tam osloví starosta na několika stránkách své spoluobčany nejen místními 
problémy či úspěchy, ale minimálně problémy nejen Bavorska, ale v podstatě celého Německa, protože 
v každé zemi jsou věci obcí neoddělitelně spojeny s událostmi ve státě.

Milé občanky a občané Hohenfelsu, opět se blíží konec 
roku. Další rok plný událostí. Dále na prvních stránkách 
dominují války, nepokoje, přírodní katastrofy a další ka-
tastrofy. Svět nesměřuje ke klidu. Naopak. „Mír“ se zdá 
vzdálenější než kdy jindy. 6. listopad zůstane v našich 
vzpomínkách. Pro mnohé byl ráno „zklamáním“ výsledek 
voleb v USA a večer rozpad „semaforové“ koalice v Berlí-
ně. Dvě souběžné a mnohé z nás neočekávané události. 
Nechci popírat další témata, ale omezím se na toto. Co se 
nás dotkne? Denně dostávám tyto otázky.

Moje odpověď: Já nevím. Jisté je jen to, že se musíme 
připravit na mnoho převratných změn. Hospodářství se 
nachází „de fakto“ v recesi. Peníze z daní nepřicházejí. 

Výdaje nám „utíkají“. Ve věcech bezpečnosti, vyšší vojen-
ské výdaje si vyberou svou daň.

Pravděpodobně nově zvolená vláda 23. února 2025 nás 
bude muset nasměrovat správným směrem. Bude nevy-
hnutelné upravit výdaje. Máme obrovské daňové příjmy 
v posledních letech nemáme tedy problém s nedostatkem 
příjmů, ale spíše problém masivních výdajů. My místní úřa-
dy, jako poslední v „hierarchii“, to nyní pociťujeme nejsilněji.

Naším úkolem mimo jiné bude „držet jazyk“ a „dávat víc“. 
Peníze prostě nebudou nebo jich nebude dost. Bude to 
vyžadovat omezení (škrty) v mnoha oblastech. Tyto „škr-
ty“ nebudou pro nás pozitivně stimulovat, ale budou „do-
stupné“ pro většinu lidí v naší společnosti.

Když se podíváme na válečné zóny po celém světě, rychle 
zjistíme, že se nám to daří. My si můžeme jen představo-
vat utrpení, kterému obyvatelstvo a tamní vojáci stále čelí. 
Nezbývá než doufat, že války po celém světě brzy skončí. 
Každý sebemenší úspěch zachraňuje lidské životy. Zima 
v postižených regionech pro lidi nesmírně náročná. Zniče-
ná infrastruktura s tím spojený nedostatek, vody, energií 
a tepla přináší další oběti.

Výročí 150 let FFW (hasičů) Großbissendorf, festival pecí 
se srazem veteránů v Raitenbachu, oprava a otevření hři-
ště v Hohenfelsu, německo-americký folkový festival, udr-
žování partnerství s našimi českými přáteli ve Strašicích. 
Také toto všechno jsme prožili.

Pohled do budoucnosti má také paprsky světla. Nový Rok, 
maškarní ples, divadlo, setkávání s americkými a český-
mi příteli, občanský svátek, farní svátek, svátek pecí jsou 
příklady životaschopnosti naší komuny. Vy milé občan-
ky a občané, jste nedílná součást této obce. Skrze vaší 
účast na správě, skrze angažování ve spolcích, u hasičů, 
v církvi, politických uskupeních nebo v dalších organiza-
cích přispíváte ke společenskému životu. Tato spolupráce 
je základem funkční společnosti. Tolerance a akceptování 
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kritické a věcné diskuse jsou dnes žádané více než dří-
ve. Je to jediný způsob, jak získat porozumění a vyvolat 
nadšení. V neposlední řadě bych rád řekl „Mockrát vám 
děkuji“. Můj dík patří:

●  Našim kamarádům hasičům za jejich 
nenahraditelné služby

●  Všem služebním pracovníkům v našich záchranných 
službách, policii, THW(?) 

●  Našim spolkům
●  Všem se podílejí v oblasti partnerství, vlasti, 

umění a kultuře
●  Mým kolegyním a kolegům na radnici, stejně tak mým 

zástupcům za vždy ohleduplnou a na řešení 
orientovanou spolupráci

●  Spolupracovnicím a spolupracovníkům v administrati-
vě, stavebním dvoře, čistírně odpadních vod, v oblasti 
úklidu budov, na koupališti a recyklačním středisku 
za dobrou a konstruktivní spolupráci

●  Zástupcům naší církve, především panu faráři 
Markusovi Lettnerrovis jeho spolupracovníky na faře 
a mateřské škole za příkladnou spolupráci

●  Zástupcům a spolupracovníkům Garrison Bavaria 
z JMRC a našim partnerům zFalcon 07

●  Všem politickým a známým zástupcům našeho 
regionu v komunální oblasti, zemského i spolkového, 
evropského Parlamentu

●  Mým přátelům, známým, politickým souputníkům 
a mé rodině

●  Vám všem, kteří zde nejste uvedeni, za podporu, 
rady, konstruktivní kritiku a také pochopení Vás mohu 
ujistit, že mým cílem a ambicí je stále chránit naše 
zájmy. Reprezentovat Hohenfels ze všech svých sil 
a hájit vaše zájmy.

V této souvislosti Vám přeji klidné prožití vánočních svátků 
a vše nejlepší do nového roku 2025.

Váš starosta Christian Graf

Markt Hohenfels – vánoční strom
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Zahrádkářské okénko – únor 2025

ČAS NA STROMY A KEŘE

Únor je měsíc, kdy ošetřujeme stromy a keře 
– odstraňujeme borku, mechy, lišejníky, natí-
ráme kmeny a silné větve bílou barvou. Na na-
tírání máme v současné době na trhu vápno 
přímo určené k nátěrům.

Pro zahrádkáře je již konec února počátkem jara na za-
hradě. Zvláště v posledních letech v nižších polohách se 
za vyšších teplot zvyšuje aktivita škodlivých organismů. 
V únoru je možné některými preventivními opatřeními vý-
razně snížit výši způsobených škod a omezit pesticidní 
ochranu během celého vegetačního období.

Kontrola stromů: Jednou z prvních prací okolo ochrany je 
nejspíše ošetření proti kadeřavosti. Mědí, sírou – podle 
vlastních zkušeností. Ten, kdo nepracuje se sumou teplot, 
které musí strom nasbírat, aby byla ta pravá doba, se řídí 
dobou rozkvétání lísek. Ošetření přípravky s mědí či žele-
zem (skalice modrá a zelená) potlačuje i mech v trávníku. 
Když je na trávě sníh, led. Ničemu to nepomůže, ale když 
je jaro teplé, fungují přípravky i pod stromy. 

Čištění a natírání stromů: Pokud nepoužíváme měďnaté 
přípravky, bývá na stromech dost mechů a lišejníků. Po-
dobně i na keřích rybízu a angreštu. I při obměně větví jich 
do 4-5 let bývý dost. Měď je silně omezuje a hubí. Větve 
jemně ostříkáme wapkou a přípravek na ochranu a ošet-
ření dáme do poslední dávky vody. Ruční čištění je prac-
nější. Starou borku, mechy a lišejníky sbíráme (zachytá-
váme) na plachtu položenou pod stromem a vše pak raději 
spálíme. Sbíráme i lepenky a vlnité lepenky z kmenů. Li-
kvidujeme a podle doporučení lepenku dáváme znovu.

KŘEMÍK V ZAHRADĚ

Často se zaměřujeme na hnojení základními 
mikroživinami, jako je dusík, fosfor a draslík. 

Na těchto živinách stojí základní výživa rostlin. Poměr zá-
kladních živin a mikroprvků by měl být vyrovnaný. Základ-
ním mikroprvkem je křemík, ten zpevňuje buněčné stěny 
rostlin a zahušťuje rostlinné šťávy, což stěžuje škodlivému 
hmyzu sání a prorůstání patogenů listy. Pravidelným při-
hnojováním přírodním křemíkem tak můžeme snížit pou-
žívání chemických insekticidů a fungicidů a pozitivně tak 
ovlivnit ekosystém zahrady. Rostliny lépe odolávají stre-
sovým podmínkám, jako jsou sucha a teoplotní extrémy. 
Rostliny mají silnější kořeny, což umožňuje efektivnější 
vstřebávání živin z půdy. 

Zvýšit obsah křemíku v půdě zvýšíme přidáním čedičové 
moučky do půdy nebo přihnojováním. 

Díky výhodám, které přináší křemík, můžeme očekávat 
zvýšenou plodnost rostlin a přináší vám bohatší úrodu. 

Hodně úspěchů při práci přeje 
výbor ZO ČZS Strašice.
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Muzeum Středních Brd Strašice 

srdečně zve na vernisáž výstavy 

Žiju v první republice 
22. února 2025 v 17.00 hodin 



Únor 2025 – ROČNÍK XXXII strana 24

Aktuality z Muzea Středních Brd
První výstava letošního roku nese název Žiju v první re-
publice. Autorka výstavy Ludmila Koláček Zusková před-
staví část své rozsáhlé sbírky prvorepublikového ošacení 
a doplňků. Paní Zusková oblečení nejen sbírá, ale také ho 
ráda sama nosí a pořádá módní přehlídky. Vernisáž pro-
běhne 22. února 2025 v 17. 00 hodin ve výstavní míst-
nosti muzea. Výstava potrvá do 11. května.

Přijďte nasát atmosféru meziválečné doby a potěšit se 
krásou elegantních modelů, které vídáme ve filmech pro 
pamětníky.

Žiju v první republice, autorka: L. K. Zusková
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Aktuality z Domu přírody Brd
Dům přírody Brd funguje v zimním provozu; otevřeno je ve středu 13.00–16.00 a v sobotu 
a v neděli 9.00–12.00 a 13.00–16.00. Objednané skupiny mohou využít i dni mimo 
otevírací dobu, kromě pondělí (tj. úterý, čtvrtek, pátek).

Setkání pracovníků Domů přírody
30. ledna hostí Dům přírody Brd setkání pracovníků Domů 
přírody z celé republiky. O jeho průběhu budeme informo-
vat v příštím čísle.

Naše tipy
Praha
Příznivé počasí nabádá ke kratším i delším výšlapům 
do okolí. Vydat se můžete např. na vrch Praha, který se 
tyčí ve výšce 862 m n. m. Od Domu přírody Brd půjdete 
po žluté turistické značce, vodu si doplníte ve studánce 
Pod Březovým vrchem, dále pošlapete kolem Lizské bou-
dy, minete vrchol Pateráku (814 m n. m.), dále kolem há-
jovny Na Rovinách a už se blížíte k vrcholu Prahy. Tato 
trasa je dlouhá cca 7 km. Druhá možnost je cesta po mod-
ré, dále žluté turistické značce z Nepomuku (Nepál) měřící 
cca 2 km. Na vrcholu 
stojí od roku 2000 že-
lezobetonová meteo-
rologická věž. Na ní 
je umístěn meteorolo-
gický radar, televizní 
vysílač a další zaříze-
ní. Na jižní části ploši-
ny se nachází Čákova 
vyhlídka.

Nejbližší akce, na kterou se můžete těšit, se koná 22. 2. 2025 od 14.00 v přednáškovém 
sále Domu přírody Brd. Marcel Beran Vás zve na historické povídání a promítání 
„Partyzáni v Mirošově a osvobození brdského vrchu Praha (květen 1945)“.

Kudy tudy na Prahu Studánka pod Březovým vrchem
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Lizská bouda Hájovna Na Rovinách

Meteorologická věž Máme rádi Brdy
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Naše tipy
Vodní nádrž Pilská
Vodní nádrž Pilská byla vybudována v letech 1849–1853 na Pilském potoce. 
Napouštění začalo v únoru 1854; v červnu téhož roku ho však ukončilo protr-
žení hráze s katastrofickými následky pro obec Bohutín. Od té doby byla rea-
lizována řada rekonstrukcí. Poprvé byla zcela naplněna až 31. prosince 1985. 
Sypaná hráz měří v koruně 380 m, výška nade dnem údolí je 19 m. Nádrž se 
rozkládá na ploše 22,55 ha a pojme 1,87 m3 vody. Původně měla Pilská dodávat 
užitkovou vodu do stříbrných dolů v Březových Horách. V současné době je 
zdrojem pitné vody pro Příbram. K Pilské se můžete vypravit třeba z Bohutína 
nebo z Lázu kolem vodní nádrže Láz; obě trasy měří cca 6 km. 

autorka fotografí: Jana Praumová

Hráz vodní nádrže Pilská Cesta na Pilskou

Cesta na Pilskou
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V pátek od 18:30 do 19:30
  21. února
 21. března
 11. dubna
  23. května
 13. června

V budově MŠ Strašice

•
•
•
•
•

Vědomí těla
fyzicky nenáročné, přitom účinné relaxační 
cvičení nejen pro ženy ve Strašicích

volně navazující série jednoduchých fyzických  
a mentálních cvičení, která zvládne úplně každý

•

•

Pojďte se mnou pečovat o své tělo - jedinečný chrám své duše. 
Dopřejte své fyzické schránce pozornost a naučte se být v užším  
spojení sami se sebou. Přijďte si osvojit sérii jednoduchých 
relaxačních technik, které vám otevřou bránu k netušeným  
pokladům uvnitř sebe samých.

Kdy?

Kde?

www.katkajurikova.cz

JARO 2025

ZA KOliK?

Více informací a přihlášky na www.katkajurikova.cz 
nebo telefonu 775 033 095 či e-mailu jsem@katkajurikova.cz.

Série 5 lekcí se platí jako celek 
a stojí dohromady 750 Kč.


